
کابوس بدهی های 
شیوا نوروزی
    گزارش

مالیاتی دست از 
سر فوتبال ایران 
برنمی دارد و باشگاه استقلال در آستانه حذف از 
لیگ قهرمانان آسیا قرار گرفته است. در شرایطی 
که مدیران آبی ها مدعی بودند مشکلات مالیاتی 
این باشگاه را در آس��یا حل کرده اند و مشکلی از 
بابت دریافت مج��وز حرفه ای  وجود ن��دارد، اما 
متأسفانه این بار نیز واقعیت به شکل معکوس جلوه 
داده شده و خطر حذف از آسیا بیخ گوش استقلال 
اس��ت! علاوه بر این بحث پرداخت نشدن طلب 
پروپیچ، بازیکن سابق استقلال نیز دوباره دامن 
تیم را گرفته و وکیل این بازیکن از فیفا خواسته 
حکم سقوط استقلال به دسته پایین تر و دو فصل 

محرومیت از نقل و انتقال بازیکن را صادر کند.
انتش��ار خبر حذف احتمالی اس��تقلال از لیگ 
قهرمانان روز گذشته فوتبال ایران را تحت تأثیر 
قرار داد. به  رغم ادعاهای مطرح شده هنوز مشکل 
گرفتن مجوز حرفه ای  این باش��گاه حل نش��ده 
است. گفته می ش��ود که بدهی مالیاتی قرارداد 
سیدمهدی رحمتی و جواد نکونام، کاپیتان های 
اسبق آبی ها برای این تیم دردسرساز شده و تا آنها 

رضایت ندهند این مشکل حل نخواهد شد. 
  مشکل همیشگی

بدهی های سنگین مالیاتی و شاکیان زیاد یکی 
از اصلی تری��ن چالش های تیم ه��ای فوتبال در 
کشورمان محسوب می شود. پذیرفتن پرداخت 
مالیات بازیکنان و مربیان از سوی باشگاه ها اقدامی 

غیرحرفه ای  اس��ت که فقط در فوتبال ما وجود 
دارد. همین مس��ئله نیز بخش زی��ادی از بدهی 
باش��گاه های لیگ برتری را رقم زده است. بدعت 
غلطی که آقای��ان مدیر به راحت��ی و برای خرید 
هر بازیکنی به آن تن می دهن��د کار را به جایی 
رسانده که نه تنها مجوز حرفه ای  استقلال صادر 
نشده، بلکه خطر حذف از آسیا هم جدی است. در 
صورتی که مدیران آبی ها نتوانند رضایت شاکیان 
خود را جلب کنند باید منتظر یک فاجعه دیگر در 

فوتبال کشورمان باشیم. 
  شایعه است!

امیرحسین فتحی شایعه حذف استقلال از آسیا 
را به فضای مجازی ربط داد. در حالی که هواداران 
نگران صحت این ادعا هستند، همانطور که انتظار 
می رفت مدیرعامل باشگاه در گفت وگو با شبکه خبر 
بحث های مطرح شده را شایعه خواند: »متأسفانه 
شبکه های اجتماعی و فضای مجازی به دنبال برهم 
زدن آرامش استقلال هستند و هر بار به بهانه ای 
به دنبال این کار هس��تند؛ یک بار با شایعه تغییر 
مدیرعامل، یک بار با شایعه حذف استقلال از آسیا 
و زمانی هم با شایعه محرومیت استقلال به خاطر 
بدهی به پروپیچ. بیش از دو ماه اس��ت که باشگاه 
استقلال رابطه خوبی با فدراسیون فوتبال دارد و 
همه مدارک را در اختیار س��هیل مهدی قرار داده 
است. بعد از بررس��ی یک هفته تا ۱۰ روزه کمیته 
صدور مجوز حرفه ای، مدارک استقلال به استیناف 
خواهد رفت و در آنجا بررسی خواهد شد. متأسفانه 
اخبار منتشر شده به هیچ وجه درست نیست و باعث 

نگرانی هواداران شده است. دوستان خارج و داخل 
آرامش استقلال را به هم می ریزند. امیدوارم پایان 
این ماجرا برای استقلال ختم به خیر شود. پارسال 
۱۴ مورد پرونده مالیاتی را تسویه حساب کردیم و 
امسال هم با ۹ نفر تسویه کرده ایم که هیچ کدام به 
زمان مدیریت من و حتی به سه، چهار سال گذشته 

مربوط نمی شدند.«
  خطر جدی نیست

جمشید نورش��رق نیز خطر حذف آبی ها از لیگ 
قهرمانان را جدی ندانست. رئیس کمیته وضعیت 
فدراس��یون فوتبال در گفت وگو با ش��بکه خبر 
موضوع مطرح شده در خصوص استقلال را تشریح 
کرد: »باشگاه پرسپولیس تقریباً بدهی های خود 
را پرداخته و تعهداتش را پاک کرده است. باشگاه 
استقلال دیون بیشتری داشت، ولی با تلاش های 
هیئت مدیره و مدیران این باشگاه آنها هم تا حدود 
زیادی دیون معوقه خود را پرداخت کرده اند. البته 
تعداد زیادی از پرونده های استقلال باقی مانده، 
دو یا سه پرونده هم برای باشگاه پرسپولیس باقی 
مانده اس��ت. در اصل دریافت کنن��ده وجوه باید 
خودش نسبت به مالیات بر درآمدش اقدام کند، 
ولی بعضاً در برخی قراردادها ش��روطی گنجانده 
می شود که باشگاه ها مالیات بازیکنان را بپردازند. 
مشکل اینگونه شرط ها این است که از سوی باشگاه 
هم پرداخت نمی شود. به نظر من موضوع حذف 

استقلال نمی تواند جدی باشد.«
  در دست بررسی

سهیل مهدی، رئیس کمیته صدور مجوز حرفه ای  

س��ازمان لیگ نیز در گفت وگو با ف��ارس به خبر 
منتشر شده در خصوص استقلال واکنش نشان 
داد: »در ح��ال حاضر در ح��ال دریافت مدارک 
مالی باشگاه هستیم، چون فرصت ارسال مدارک 
به اتمام رسیده اس��ت. باش��گاه ها تا 2۴ ساعت 
دیگر فرصت دارند کسری مدارک خود را ارسال 
کنند. متأس��فانه برخی هنوز پاس��خگو نیستند 
یا توضیحات کاملی را درب��اره گزارش مالی ارائه 
نکرده اند. گزارش های مالی ش��امل عدم داشتن 
بدهی، اثبات وجوه پرداخت شده، اسناد پرداختی، 

بودجه باشگاه ها و موارد دیگر است.«
  پروپیچ ول کن نیست

طلب بازیکن خارجی پیش��ین اس��تقلال هنوز 
پرداخت نشده، به همین خاطر وکیل او خواستار 
اعمال جرایم سنگین علیه این باشگاه شده است. 
با اینکه آبی ها به پرداخت طلب ۴3۰ هزار دلاری 
پروپیچ محکوم ش��دند، اما فیفا در نامه ای  اعلام 
کرد که این بدهی از محل درآمدهای استقلال در 
فدراسیون جهانی فوتبال پرداخت می شود. با این 
حال هنوز این پروسه طی نشده و بانک مورد نظر 
فیفا )VP( پولی به حس��اب پروپیچ واریز نکرده 
است. هشتم مهر آخرین مهلت تعیین شده فیفا 
برای واریز طلب این بازیکن است و حالا وکیلش 
در نامه ای  رس��می خواهان س��قوط استقلال به 
دس��ته پایین تر، محرومی��ت از دو پنجره نقل و 
انتقالات، اعمال جریمه 5۰ ه��زار فرانکی و لغو 
تمامی نقل و انتقالات آبی ه��ا از تاریخ 23 تیر به 

بعد شده است.
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بدهی های مالیاتی و پرداخت نشدن طلب پروپیچ استقلال را در معرض حذف از لیگ قهرمانان و محرومیت قرار داده است

سعيد احمديان

 ایران میزبان نشست هیئت اجرایی 
شورای المپیک آسیا 

 در جلسه دیروز هیئت رئیسه شورای المپیک آسیا که در دوحه قطر 
برگزار شد، درخواست رس��می ایران برای میزبانی نشست آتی هیئت 
اجرایی شورای المپیک آسیا مطرح و با اکثریت آرا و بدون رأی مخالف 
تصویب ش��د تا ایران به عنوان میزبان نشس��ت بعدی هیئت اجرایی 
شورای المپیک آس��یا  OCA   انتخاب ش��ود. تاریخ دقیق برگزاری 

نشست هنوز مشخص نشده است.

باخت عجیب فوتسال به روسیه
تیم ملی فوتسال کشورمان با قبول شکست عجیب و پرگل  ۹ بر 3 مقابل 
روسیه در تورنمنت کاس��پین یکی از ضعیف ترین نتایج ادوار خود را 
کسب کرد. محمد ناظم الشریعه، سرمربي تیم ملي فوتسال در گفت وگو 
با خبرگزاري مهر این باخت را یک تلنگر جدي دانس��ت: »ناهماهنگ 
بودیم و باخت سنگین برای ما تلنگری بود که باید با آمادگی کامل به 

میدان برویم.«

فريدون حسن

در وزن های المپیکی خوب نیستیم! 
نتایج مسابقات جهانی راضی کننده نبود. 
سطح مسابقات جهانی از نامش پیداست 
و ربطی به  روز خوب و ب��د ندارد. همه باید 
آماده و یکدست باش��ند، اما برخی نفرات 
خوب کار نکردند. تیم ما از یکدستی خارج 
شده اس��ت. در اوزان غیرالمپیکی خوب 
بودیم، چون وزنه زدن در این اوزان با توجه 
به اینکه بیشتر تیم ها و وزنه برداران شاخص 
تمرکزش��ان روی المپیک است راحت تر 
است، شاید سیاست تیم ما هم برای کسب 
یک نتیجه تیمی مقبول همین بود، اما در سالی که المپیک را پیش رو داریم 
شاید سیاست درست و مناسبی در پیش نگرفته باشیم و باید قبول کنیم 
که در اوزان المپیکی عملکرد خوبی نداشتیم                                                                   . هاشمی و بیرانوند تازه از بند 
مصدومیت رها شده اند و شرایط ایده آلی نداشتند. با این حال برای امتیازات 
تیمی و همچنین المپیکی آنها را اعزام کرده بودیم، اما بهتر بود وزنه های 
سبک تری برایش��ان در نظر گرفته    می ش��د، چراکه در مسابقاتی مانند 
مسابقات جهانی با توجه به نزدیکی به المپیک اگر این آسیب دیدگی تشدید    
شود، کار سختی برای رسیدن به المپیک در پیش داریم، مانند تصمیمی 
که وزنه برداران عراقی گرفتند و با دو حرکت سبک امتیاز لازم برای حضور 
در المپیک را کس��ب کردند، اما در مورد ورزشکاران ما اتفاقاتی افتاد که 
سعی کردیم با وزنه های سنگین برای کسب امتیازات تیمی بیشتر آنها را 
تحت فشار قرار دهیم. با توجه به جایگاه و قدرتی که ایران در وزنه برداری 
جهان دارد و تمام نگاه ها در المپیک به وزنه برداری است، انتظارات از این 
رشته همواره بالاست. اگر ما روند نسل سازی را در پیش گرفته ایم، نیازمند 
زمان هستیم و در این مقطع شاید چنین تصمیمی درست نباشد و در طول 
سال های بازدهی نسل قبلی باید نسل سازی برای آینده نیز صورت گیرد. با 
این شرایط اما به نظر می رسد در صورت داشتن سهمیه های بیشتر برای پر 
کردن این سهمیه ها دچار مشکل    می شدیم و فاصله وزنه برداران ما خیلی 
زیاد    می شد. باید نسل سازی کنیم و اگر این کار را انجام ندهیم، خیلی زود از 
جمع قدرت های جهانی خارج می شویم و بدون شک بعد از المپیک 2۰2۰ 
دستمان خالی می ماند. اگر از امروز فکر نکنیم، کارمان سخت می شود، اما  
در ورزش حرفه ای چیزی به نام برنامه ریزی داریم که پروسه های مختلفی 
را در دل خود جای داده اس��ت. برای نسل سازی باید پروسه خاصی را در 

زمان مناسبی طی کنیم تا به نتیجه برسیم.

سجاد انوشیروانی

 سرمربی سابق تیم ملی 
همایش پیاده روی بانوان بسیجيوزنه برداری

به مناسبت هفته دفاع مقدس همایش پیاده روی خواهران بسیجی با 
همکاری موزه انقلاب اسلامی و مشارکت سازمان ورزش سپاه محمد 
رسول الله)ص( صبح پنج شنبه گذشته در مقبره شهدای گمنام موزه 
برگزار شد. در این همایش خواهران بسیجي تهران حضور باشکوهي 
داشتند. طي برنامه های مختلفي که پس از پایان پیاده روی برگزار شد، 

هفته دفاع مقدس و جانفشانی های رزمندگان گرامي داشته شد.

 غول بدهي هاي 
باشگاه های دولتي را  مهار کنید

یک روز فیفا باشگاه های ایراني را تهدید به کس��ر امتیاز و محرومیت 
می کند و روز دیگر هم کنفدراسیون فوتبال آس��یا تیم های ایراني در 
لیگ قهرمانان را تهدید به حذف می کند. تهدیدهایي که دیگر مسئله 
جدیدي براي فوتبال ایران نیست و در سال های گذشته همواره چنین 
تهدیدهایي متوجه باشگاه های ایراني بوده است و حالا هم در تازه ترین 
خبر گفته می شود AFC، قرار است استقلال را از لیگ قهرمانان کنار 
بگذارد. خبري که البته مسئولان استقلال آن را خبرسازي می دانند، 
اما آن سو سازمان لیگ فوتبال تأییدش می کند. با این حال چیزي که 
قطعي شده، این است که استقلالي ها براي اینکه روي نامشان در فصل 

جدید لیگ قهرمانان خط قرمز کشیده نشود فرصت کمي دارند.
مانند همیش��ه بار دیگر پاي عدم ش��فافیت مالي در میان است، اینکه 
حساب و کتاب ها مشخص نیست و لیست بدهي ها تسویه نشده است. 
مسئله ای که کنفدراس��یون فوتبال آس��یا برخلاف فدراسیون فوتبال 
نمی تواند روي آن چش��م ببندد، به همین خاطر AFC سفت و سخت 
ایس��تاده که به باش��گاه هایی اجازه ورود به لیگ قهرمانان را بدهد که 
فاکتورهاي مالي مورد نظر کنفدراسیون فوتبال آس��یا را رعایت کرده 
باش��ند. تهدید کنفدراسیون فوتبال آس��یا را بگذارید کنار تهدید چند 
ماه گذشته فدراس��یون فوتبال که عنوان کرده بود به تیم های بدهکار 
اجازه ثبت قرارداد بازیکنان جدید را نمی ده��د، اما در نهایت همانطور 
که پیش بینی می شد تهدید فدراس��یون فوتبال توخالي از آب درآمد و 
باشگاه های بدهکار بدون هیچ مشکلي توانستند قرارداد بازیکنانشان را 

ثبت کنند و مشکلي هم براي حضورشان در لیگ به وجود نیامد.
کنفدراسیون فوتبال آس��یا اما در این باره جدي است و شفافیت مالي 
و همچنین تسویه بدهي ها را جزو شرایط الزامي براي حضور در لیگ 
قهرمانان عنوان کرده اس��ت. البته بدیهي اس��ت ک��ه احتمال حذف 
استقلال از آسیا اندک است و به نظر می رسد مانند دوره های گذشته 
با سندسازي و جلب رضایت از طلبکاران براي استقلال مشکلی جدي 
به وجود نخواهد آمد. با این حال این س��ؤال مطرح می شود که تا چه 
زماني قرار است فوتبال باشگاهي ایران با سندسازي و کداخدامنشي با 
وجود انبوه بدهی هایی که هر سال بیشتر می شود کارش را پیش ببرد 
و توجهي به تضمین فاکتورهاي مالي مورد نظر AFC نداشته باشد. به 
نظر می رسد روزي باید جلوي چنین اتفاقاتي گرفته شود. مسائلي که 
سبب می شود هر سال باشگاه های ایراني براي گرفتن مجوز حرفه ای 
و همچنین حضور در لیگ قهرمانان با هول  و ولا و ریش سفیدی وزیر و 

سایران مشکل شان را به صورت مقطعي حل کنند.
در چنین ش��رایطی باید روزي بس��اط سندس��ازي ها برچیده و موتور 
بدهي ساز باش��گاه ها خاموش شود. کمتر باش��گاه ایراني است که یک 
سیس��تم مالي شفاف داش��ته باش��د و با توجه به بدهی های انباشته و 
همچنین بدهی هایی که سال به سال روي رقم قبلي می آید، تیم های 
ایراني هر سال بدهکارتر می شوند و لیست بدهي ها و طلبکاران طویل تر 
می شود. حال براي رهایي از این وضعیت باید شفافیت مالي در اولویت 
باشگاه ها قرار گیرد، فاکتوري که با توجه به سیستم ناکارآمد دولتي حاکم 

بر باشگاه های ایراني سخت می شود به تحقق آن امیدوار بود.
با این حال دولت وظیفه دارد با توجه به استفاده باشگاه های تحت نظرش 
از بودجه دولتي براي پاس��داري از بیت المال، شفافیت مالي را سرلوحه 
برنامه هایش قرار دهد. بدیهي است که با توجه به عدم حساسیت روي 
چگونگي هزینه کرد بودجه و همچنین بی تفاوتی دستگاه های نظارتي در 
پیش گرفتن چنین رویکردي باید زمینه تغییر برخي از نگاه ها و عملکردها 
را به همراه داشته باشد. یکي از مهم ترین فاکتورها در شفاف شدن مسائل 
مالي، کنترل و پرداخت بدهي هاست. فاکتوري که تا امروز چندان از سوي 
نهادهاي دولتي که تیم داری می کنند مانند وزارت ورزش جدي نگرفته 
نشده و همین مسئله زمینه ای را فراهم کرده که علاوه بر گسترش فساد، 

صفرهاي رقم های بدهي باشگاه ها نیز بیشتر شود.
با این حال به نظر می رسد جایي باید جلوي این روند گرفته شود و اولین 
قدم در راه کنترل و تسویه بدهي ها که امروز سبب شده باشگاه استقلال در 
آستانه حذف از آسیا قرار بگیرد، جلوگیري از بستن قراردادهاي بی ضابطه 
و بدون هیچ متر و معیاري با بازیکنان و مربیان است. بدیهي است وقتي 
یک باشگاه نزدیک به ۱۰۰ میلیارد بدهي دارد باید دست به عصاتر حرکت 
کند. مسئله ای که در ایران عکس آن را شاهد هستیم و مدیران باشگاه های 
دولتي به پشتوانه پول هایی که از بیت المال به حساب شان واریز می شود 
با وجود بدهی های انباشته، ابایي از بستن قراردادهاي غیرمعقول ندارند. 
قراردادهایي که در تس��ویه آن در ادامه باز می مانند تا به لیست بدهي ها 
اضافه و سبب شود تا هر سال فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا نامه های 

تهدیدآمیز را به آدرس باشگاه های ایراني پست کنند.

کار سختی برای حضور دوباره در المپیک دارم

نفت آبادان برای برنز بسکتبال آسیا می جنگد
تیم بسکتبال نفت       بسکتبال
آبادان امروز برای 
کسب مدال برنز جام باش��گاه های آسیا مقابل 
نماینده بحری��ن به میدان م��ی رود.  تیم نفت 
امیدوار بود با اس��تفاده از حدادی به عنوان یار 
کمکی در رقابت های بسکتبال جام باشگاه های 
آسیا به نتیجه دلخواه دس��ت یابد، اما با وجود 
آنک��ه فوق س��تاره بس��کتبال ای��ران در بازی 
نیمه نهای��ی نیز برتری��ن بازیکن می��دان بود، 
نماینده ایران موفق نش��د با شکس��ت حریف 
ژاپنی به فینال راه یابد. شاگردان حماد سامری 
روز گذشته با نتیجه 73 بر 8۰ برابر آلوارک ژاپن 

تن به شکس��ت دادن��د و از راهیاب��ی به فینال 
رقابت های جام  باشگاه های آسیا 2۰۱۹ بانکوک 
بازماند. در پایان این ب��ازی اما حامد حدادی با 
کسب 2۹ امتیاز، هشت ریباند، سه پاس گل، 
س��ه توپ ربای��ی و تأثیرگ��ذاری 33 درصدی 
بهترین بازیکن زمین شد. این در حالی بود که 
گاردهای تیم نفت عملکرد ضعیفی داش��تند. 
نفت که با تیمی قدرتمند و حضور حامد حدادی 
راهی تایلند شده بود ش��انس اول قهرمانی به 
شمار می رفت، اما در نهایت امروز باید برای مقام 
سوم با  المحرق بحرین بازی کند، تیمی که در 
مرحله گروهی مقابله نفت شکست خورده بود.

بی شک ماه های زیادی برای حضور 
دنیا حیدری
      بازتاب

در مس��ابقات جهانی تلاش کرده 
بود و هدفش رفتن روی س��کو و 
کسب مدال بود، اما بدون تردید نمی دانست قرار است یکی از آن 
اتفاقات فراموش نش��دنی را به تصویر بکش��د. روز اول مسابقات 
جهان��ی دوومیدان��ی در دوحه قطر بی��ش از اینک��ه تحت تأثیر 
رکوردشکنی یا رقابت جذاب دو ۱۰۰ متر قرار گیرد، تحت تأثیر 
یک اتفاق جوانمردانه و تاریخی ق��رار گرفت. تحت تأثیر حرکت 
بریاما دابو، دونده دو 5۰۰۰ متر از گینه بیسائو که بدون توجه به 
رقابت برای صعود به مرحله نهایی، در میانه راه دست یکی از رقبای 
خود را گرفت و اگرچه از کسب عنوان و مدال بازماند، اما همه نگاه ها 
را به عنوان یک ورزش��کار جوانمرد به خود جلب کرد و دنیا را به 
تعظیم واداشت. جاناتان باسبی، دونده ای از جزیره آروبا به عنوان 
مهمان در مس��ابقات جهانی دوومیدانی حاضر بود که در اقدامی 
عجیب تصمیم گرفت به جای حضور در رقابت های دوی سرعت 

در مسابقات دو 5۰۰۰ متر شرکت کند، اما بعد از طی 3۰۰۰ متر 
کاملًا از سایر دونده ها عقب افتاد و به شکل نگران کننده ای روند 
دویدنش کند شد، به طوری که هر لحظه تماشاگران و حاضران در 
ورزشگاه الخلیفه تصور می کردند که این دونده نه چندان مطرح 
روی زمین می افتد و از حال م��ی رود. در دور آخر اما بریاما دابو با 
دیدن حال جاناتان باسبی مسابقه را رها کرد و به سمت او رفت و 
درحالی که خوب می دانس��ت طبق قوانین فدراس��یون جهانی 
دوومیدانی اگر در طول مسابقه به کمک رقیبش برود، دیسکالیفه 
خواهد شد و حتی رکوردی هم برایش ثبت نمی شود، اما ترجیح 
داد با باسبی از خط پایان عبور کند. دونده بیسائویی با وجود آنکه 
می دانست دیسکالیفه می ش��ود، باز هم اجازه داد رقیبش ابتدا از 
خط پایان عبور کند. دابو از کسب مدال و عنوان در این رقابت ها 
بازماند، ولی نه فقط با تشویق بی امان تماشاگران حاضر در ورزشگاه 
خلیفه دوحه مواجه شد، بلکه دنیا نیز از او به عنوان جوانمرد پیست 
تارتان یاد کرد و حرکت جوانمردانه اش دنیا را تحت تأثیر قرار داد. جوانمرد پیست تارتان

رضازاده: تالاخادزه مزد زحماتش را گرفت
وزنه برداری در لبه پرتگاه 

درست است که کسب عنوان چهارمي رقابت های وزنه برداری قهرماني 
جهان را نمی توان نتیجه ای  ناامید کننده براي وزنه برداری ایران قلمداد کرد، 
اما عدم نتیجه گیری در اوزان المپیکي و خطاهاي بیش از حد وزنه برداران 
ایران در این مسابقات که در نهایت موجب اوت شدن دو وزنه بردار و از دست 
رفتن فرصت بالا رفتن از سکوي تیمي مسابقات شد را باید زنگ خطری 

جدي براي این رشته المپیکي و مدال آور عنوان کرد.
  یک طلا در وزن غیرالمپیکي!

ایران در حالي با کسب یک مدال طلا، دو نقره و سه برنز از رسیدن به سکو 
بازماند که پیش از اینکه تعداد مدال ها باعث این ناکامي شود، خطاهاي بیش 
از حد وزنه برداران ایران عامل اصلي عدم سکو نشیني تیم ملي شد. واقعیت 
این است که از مجموع ۱۰ وزنه بردار حاضر در این رقابت ها تنها یک نفر هر 
شش حرکت یک ضرب و دوضرب خود را به صورت کامل انجام داد و همان 
یک نفر هم تک مدال زرین ایران را به نام خود ضرب کرد. رضا دهدار در دسته 
۱۰2 کیلوگرم تنها کسي بود که در تمام حرکات خود موفق بود، هرچند که 
ایران در وزن او نماینده ای  در المپیک ندارد، اما این تعداد خطا براي تیمي که 

قصد موفقیت در المپیک را دارد به هیچ عنوان خوب نیست.
ایران در دو وزن المپیکي ۹6 و ۱۰۹+ کیانوش رستمي و محسن دادرس را 
داشت که هر دو نفر اوت شدند و ضربه جبران ناپذیری به نتیجه گیری کلي تیم 
زدند. ضمن اینکه از مجموع شش مدال کسب شده سهم وزن های المپیکي 
۹6، ۱۰۹ و ۱۰۹+ تنها یک مدال برنز بود که توسط ایوب موسوي در حرکت 
دوضرب به دست آمد که با توجه به اینکه در المپیک فقط یک مدال مجموع 

داده می شود عملاً نمی تواند موفقیت چشمگیري محسوب شود.
کسب عنوان چهارمي، آن هم با استفاده از مدال های اوزان غیر المپیکي 
نمی تواند و نباید به عنوان موفقیت لحاظ شود، چراکه ایران براي موفقیت 
در میدان بزرگي چون المپیک باید با برنامه ت��ر و دقیق تر از چیزي که 
تاکنون بوده عمل کند و بدون هیچ ش��کي نقش کادر فني در این مهم 
بسیار قابل توجه اس��ت. بروز این تعداد خطا و این تعداد وزنه بردار اوت 
شده به صورت کاملاً مستقیم به نوع هدایت کادر فني برمی گردد که براي 
حضور موفق در المپیک و حتي کسب سهمیه لازم است یک بازنگري 

کلي در نوع مدیریت خود داشته باشند.
  خداحافظي با رکورد دوست داشتنی

اما جداي از تمام نتایج کسب شده پایان رقابت های قهرماني جهان 2۰۱۹ 
براي ایران با از دست رفتن رکوردداری قوی ترین مرد جهان همراه بود. اتفاقي 
که تلخي نرسیدن به سکو را دوچندان کرد. در دسته ۱۰۹+کیلوگرم با اینکه از 
ابتدا طلا برای تالاخادزه گرجستاني کنار گذاشته شده بود، اما علاقه مندان به 
ایران همچنان امیدوار بودند که این گرجستاني قدرتمند نتواند رکورد حسین 
رضازاده را بشکند. امیدي که در آخرین روز رقابت ها ناامید شد و تالاخادزه 
توانست با مهار وزنه 26۴ کیلویي یک کیلوگرم رکورد رضازاده را بعد از ۱5 

سال جابه جا کند و حالا قوی ترین مرد جهان لقب گیرد.
حس��ین رضازاده در اولین واکنش به این رکوردشکنی با تمجید از این 
وزنه بردار گرجستاني به ایس��نا  گفت: »تالاخادزه وزنه بردار ششدانگ، 
جوان و خوبی اس��ت. او هم در یک ضرب  و هم در دوضرب عالی وزنه زد. 
معلوم است که خیلی خوب تمرین  می کند و با برنامه جلو می رود. او از 
لحاظ اخلاقی، رفتاری و ورزشی خوب است. تالاخادزه زحمت می کشد و 

نتیجه این تلاش را هم دید.«
 قهرمان سابق وزنه برداری جهان با اشاره به اینکه دوست داشت یک ایراني 
رکوردش را بشکند، ادامه داد: »همه کش��ورها دوست دارند وزنه برداران 
خودشان مدعی باشند. هر کسی بیشتر زحمت بکشد  و تمرین کند نتیجه 
هم می گیرد. چندین سال وزنه برداری ایران در فوق سنگین مدعی بود و 
امیدوارم با فکری که مسئولان به حال وزنه برداری می کنند، وزنه برداران 
خوبی در فوق سنگین ساخته شود. در وزنه برداری مدال مجموع خیلی 
مهم است و مسئولان باید فکری در این خصوص کنند. در این چند روز هر 
جا رفتم همه از من می پرسیدند چرا وزنه برداری به این شکل شده و همه 
ناراحت بودند. در این مسابقات دیدید که وزنه بردار یک حرکت می زند، 
اما حرکت دوم و سوم را می اندازد. درست است وزنه برداری رشته سختی 
است، اما همیشه برای ما مدال آور بوده و باید مسئولان به این رشته توجه 

کنند. امیدوارم وزنه برداری دوباره به روزهای خوب خود برگردد.«

کابوس تمام نشدنی حذف از آسیا!

خوب می داند که       چهره
کس��ب  ب��رای 
سهمیه المپیک کار س��ختی پیش رو دارد، اما 
قصد کوتاه آمدن ن��دارد و به س��ختی تمرین 
می کند، چراکه می خواهد یک بار دیگر مسافر 
خاص کاروان المپیکی ایران باشد. بانوی کماندار 
ایران بعد از آنکه در مسابقات آزمایشی المپیک 
در توکیو مقابل حریفی از روسیه شکست خورد 

تلاشش را بیشتر کرده به این خاطر که می داند 
حضور دوباره در المپیک کار س��اده ای نیست: 
»متأسفانه کمانداران خانم در مسابقات جهانی 
س��همیه های زیادی نگرفته اند، ام��ا در بخش 
آقایان بسیاری از تیم ها سهمیه المپیک کسب 
کرده اند. می دانم که در بخش خانم ها کار بسیار 
سختی دارم، چراکه کشورهای آسیایی زیادی 
سهمیه المپیک 2۰2۰ را نگرفته اند و کار بسیار 
سختی در رقابت های آسیایی خواهیم داشت، اما 
ناامید نیستیم. من و سایر دوستانم خیلی امیدوار 
هستیم و تلاش می کنیم تا اتفاق خوبی را رقم 
بزنیم.« زهرا نعمتی که بعد از مدت ها در لیگ 
حاضر شد و رکوردهای خوبی هم از خود به جا 
گذاش��ت، حالا با نظر کادر فنی قرار نیست در 
مسابقات پاراآسیایی شرکت کند: »یک ماه دیگر 
مسابقات پاراآسیایی برگزار می شود، اما به دلیل 
فش��ردگی مس��ابقات و برنامه ری��زی که برای 
رقابت های قهرمانی آس��یا داریم، صلاح دید 
مربی این بود که به رغم ش��رایط تمرینی 
خوب��ی ک��ه دارم، فق��ط در رقابت های 
قهرمانی آسیا ش��رکت کنم. بنابراین 
تیم پاراتیراندازی با کمان را همراهی 
نمی کنم و تمرکزم را روی قهرمانی 

آسیا می گذارم.«


